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                                                                      З А П И С Н И К 
      са 32. сједнице Комисије за спољну трговину и царине Представничког дома   
       Парламентарне  Парламентарне скупштине БиХ, одржане 21. 05. 2009. године   
 
Сједница је почела у 14 часова. 
 
Сједници је предсједавао предсједавајући Комисије Славко Јовичић. 
Сједници су присуствовали чланови  Комисије: Јозо Крижановић, Мехмед Суљкановић, Шемсудин 
Мехмедовић, Салко Соколовић, Хаџи Joван Митровић и Жељко Кузмановић.  
Оправдано су одсуствовали чланови Комисије: Екрем Ајановић и Јерко Иванковић Лијановић. 
 
Сједници су присуствовали: Драгиша Мекић, Душан Нешковић и Реуф Хаџибегић, помоћници 
министра у Министарству спољне трговине и економских односа БиХ (у даљем тексту: МСТЕО), 
Шефика Тутунџић, шеф Oдсјека за царинске тарифе у МСТЕО, Самир Сабљица, шеф Одсјека у 
МСТЕО, Драгиша Станковић, члан Конкуренцијског савјета, Жељко Ковач, виши стручни сарадник у 
Канцеларији за ветеринарство, Инга Дујмовић, државни инспектор у Канцеларији за ветеринарство 
БиХ, Зоран Бркић, виши стручни сарадник у Сектору за односе с јавношћу ПСБиХ, Добринка Савић, 
стручни сарадник у Комисији за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и везе Дома народа 
ПСБиХ, Радомир Марјановић, стручни савјетник у Комисији, Нихада Хаџић, стручни сарадник у 
Комисији, и Емира Чешљар, секретар Комисије за спољну трговину и царине. 
 
За сједницу Комисије предложен је и једногласно усвојен сљедећи 
 
                                                                       Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 31. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији, предлагач  
     Савјет министара БиХ на основу члана 104. Пословника Представничког дома, ради  
      достављања Мишљења о принципима предложеног закона предсједавајућем Представничког  
     дома; 

3. Реализација Закључка са 50. сједнице Представничког дома поводом Информације о поплавама 
у Поповом пољу, на ријеци Крупи и  подручју Хутовог блата (закључци са састанка одржаног у 
Општини Равно 11.05.2009. године, након обиласка терена поплављених подручја); 

4. Текућа питања:  
a) Реализација закључака са 31. сједнице Комисије о предлогу мјера за помоћ перадарима 

БиХ, предлагач: Министарство спољне трговине и економских односа БиХ, 
             б)  Упознавање са дописом члана Предсједништва БиХ Жељка Комшића у вези с Предлогом 
                   закона о заштити домаће производње у оквиру ЦЕФТА-е од 27.04.2009. године, 
             ц)  Информисање чланова Комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о  
                   царинској тарифи Босне и Херцеговине који је МСТЕОБиХ упутио 16.04.2009. године  
                  Управном одбору УИОБиХ, ради одобрења, 
             д)  Забиљешка са састанка одржаног 07.05.2009. године у Сарајеву с представницима клубова  
                   узгајивача и љубитеља босанског бика и представницима Канцеларије за ветеринарство  
                   БиХ.  
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           Ад. – 1. Усвајање Записника са 31. сједнице Комисије 
       
           Записник са 31. сједнице Комисије усвојен је једногласно, без примједаба. 
 
           Ад. – 2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији, 
                         предлагача Савјета министара БиХ, на основу члана 104. Пословника  
                           Представничког дома ради достављања мишљења о принципима предложеног  
                         закона предсједавајућем Представничког дома 
 
             Предсједавајући Славко Јовичић је у уводним напоменама истакао да је Савјет министара БиХ, 

29.04.2009. године, упутио Парламентарној скупштини БиХ Предлог закона о измјенама и 
допунама Закона о конкуренцији за разматрање по основном законодавном поступку. 

            Колегијум Представничког дома, у складу са чланом 101. став (2) Пословника, одредио je  
Комисију за спољну трговину и царине  као надлежну за разматрање  Закона. Уставноправна 
комисија Представничког дома разматрала je Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
конкуренцији и утврдила да постоји ваљан уставноправни основ за његово доношење и да је 
Предлог закона усклађен са Уставом БиХ и правним системом.  

 
            Уводне напомене о разлозима измјена и допуна Предлога закона дао је, у име предлагача, Самир 

Сабљица. Истакао  је да је обавеза Министарства да ради на побољшању законодавства у 
области конкуренције те да су на иницијативу Конкуренцијског савјета покренуте активности за 
побољшање текста Закона  предложеним измјенама и допунама, за шта  постоји пуна политичка 
сагласност.  

 
            У расправи су учествовали: Самир Сабљица, Жељко Кузмановић и Драгиша Станковић.             
 
           Жељко Кузмановић је упитао да ли су ове измјене и допуне усклађене са законодавством 

Европске уније.  Драгиша Станковић је одговорио да је Предлог  закона у потпуности усклађен 
са законодавством  Европске уније. 

 
             Секретар Комисије, Емира Чешљар, истакла је да је Уставноправна комисија  Представничког 

дома указала на техничке грешке које су  исправљене у складу с Јединственим правилима за 
израду прописа, те да након усвајања Закона у првом читању у Представничком дому тече рок 
од 15 дана за подношење амандмана.  

 
             Након расправе, Комисија је једногласно подржала принципе предложеног закона.             
            У складу са  чланом 104. Пословника Представничког дома,  Комисија ће доставити мишљење 

предсједавајућем Представничког дома. 
 

Ад. -3. Реализација Закључка са 50. cједнице Представничког дома поводом Информације  
            о поплавама у Поповом пољу, рна ијеци Крупи и  подручју Хутовог блата 
            (закључци са састанка одржаног у Општини Равно, 11.05.2009. године, након 
            обиласка терена поплављених подручја) 
 
У уводним напоменама предсједавајући Комисије подсјетио је да је на основу Закључка 
усвојеног на 50. сједници Представничког дома, одржаној 01.04.2009. године, Комисији 
враћено мишљење о Информацији о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју 
Хутовог блата. Комисији је наложено да одреди делегацију у којој ће бити представници 
Представничког дома  и Министарства спољне трговине и економских односа БиХ ради 
обиласка простора (хидроелектране, општине, агенције), те да у додатном року израде коначно 
мишљење о Информацији о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог 
блата и доставе га Представничком дому. Даље је истакао да је на 31. сједници Комисије 
одређена делегација за обилазак терена, а за организацију и  координацију  je задужен 
секретаријат Комисије. Након састанка у Општини Равно, 11. 05. 2009. године  и обиласка 
терена, предложени су закључци који су наведени у  Забиљешки достављеној као материјал за 
ову сједницу Комисије. 
 
У расправи  су учествовали: Мартин Рагуж, Реуф Хаџибегић и Шемсудин Мехмедовић. 
 
Мартин Рагуж је захвалио свим учесницима на конструктивном приступу овом проблему 
поплава и истакао да је одлазак на терен све учесникe увјерио у његову сложеност и  
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непостојање интегралног управљања системом. Такође је рекао да не може прихватити поруку 
да су поплаве и убудуће могуће, те сматра да је потребно урадити хидрограме за цијелу годину. 

            Истакао је да  је сагласан  са закључцима из Забиљешке, с тим да је потребно  закључак из тачке  
            3. усагласити у наредних неколико дана. 
            Реуф Хаџибегић је истакао да је за овај систем везано више проблема међу којима cy       
            непостојање регулаторног оквира за управљање  на нивоу БиХ, потраживање Републике      
            Српске од око 100 милиона ЕУР-а  што је на суду, технички проблеми  у Републици Српској 
             везани за  размјену података и сл. 
 
             Након расправе Комисија је једногласно прихватила сљедећи  п р е д л о г: 

- до наредне сједницe Комисије потребно је усaгласити трећи став закључака из Забиљешке 
са састанка у Општини Равно, одржаног  од 11.05.2009. године, када ће ова комисија  
донијети мишљење о Информацији о поплавама и доставити га Представничком дому; 

- у мишљењу навести закључак под алинејом а) из претходног мишљења упућеног 
Представничком дому у којем су садржани закључци са 30. сједнице Комисије, одржане 30. 
03. 2009. године. 
 

            Ад. -4. Текућа питања: 
 

       a) Реализација закључака са 31. cjеднице Комисије о предлогу мјера за помоћ   
передарима  БиХ, предлагач: Министарство спољне трговине и економских односа БиХ 

 
  Комисија за спољну трговину и царине Представничког дома  разматрала је Предлог мјера за помоћ 
перадарима БиХ који је сачинип МСТЕО у сарадњи с представницима произвођача и прерађивача, а на 
основу закључка са 31. сједнице Комисије за спољну трговину и царина 
 
У расправи су учествовали: Душан Нешковић, Мехмед Суљкановић, Јозо Крижановић, Славко 
Јовићић, Жељко Кузмановић и Жељко Ковач. 
 
  Након расправе о Предлогу мјера које су садржане у 12 тачака констатовано је  да је ограничена 
надлежност на нивоу државе у  правцу заштите домаће производње и подстицаја, што је регулисано 
законима ентитета.  Већина  предложених мјера је сталног карактера, а у тач. 5. и 6. мјера конкретно је 
дефинисано које су обавезе државних управних организација, односно агенција из области 
ветеринарства, безбједности хране и заштите здравља биља.  
 
 Проблеми које треба одмах ријешити су појачавање контроле анализом присутности генетски 
модификованих организама, увоз пилећег меса и  сојине сачме  која је главни протеински извор биљног 
поријекла који се увози из Републике Хрватске, као сировина и концентрат. 
 
 Комисија је једногласно подржала Предлог мјера и  з а к љ у ч и л а  да: 
 
           1. Министарство спољне трговине и економских односа БиХ,  односно Сектор за пољопривреду 
прати спровођење предложених мјера; 
           2. на основу члана 25. Закона о пољопривреди, исхрани и руралном развоју Босне и Xерцеговине 
(„Службени гласник БиХ“, број 50/08,  који је ступио на снагу  01. јула 2008. године), МCТЕО 
посредује код надлежних органа ентитета и Брчко Дистрикта БиХ  да ускладе своје прописе у сектору 
пољопривреде, исхране и руралног  развојa. Рок за њихово усклађивање је  једна година од дана 
ступања на снагу наведеног закона, што до сада није учињено; 
            3. након што Савјет министара БиХ , на основу члана  23. став (2)  а у вези са ставом (5) члана 
23.  наведеног закона  достави Парламентарној скупштини БиХ  годишњи Извјештај МСТЕО о стању у 
сектору пољопривреде, исхране и руралног развоја БиХ, Комисија за спољну трговину и царине поново  
ће разматрати  реализацију  закључака  у правцу предложених мјера. 
 
б)  Упознавање са дописом члана Предсједништва БиХ Жељка Комшића у вези с Предлогом 
      закона о заштити домаће производње у оквиру ЦЕФТА-е од 27. 04.2009. године 
 
 Колегијум Представничког дома  доставио је Комисији наведени допис члана Предсједништва БиХ  
Жељка Комшића који је упутио амбасадор Републике Хрватске у БиХ Тончи Станчић, а у којем су 
предочени разлози неприхватљивости Предлога закона о заштити домаће производње унутар 
Споразума ЦЕФТА, који се сада налази у другом читању у Дому народа ПСБиХ. Међутим,  министар  
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спољних послова и европских интеграција Републике Хрватске, Гордан Јандроковић,  7. маја 2009. 
године,  упутио је министру спољних послова БиХ  протесну ноту  у вези с евентуалним усвајањем 
наведеног закона  што би за посљедицу имало кршење принципа слободне трговине  и регионалне 
сарадње, доводећи у питање испуњавања преузетих обавеза  БиХ  задатих оквиром процеса 
стабилизације и придруживања.  
 Након расправе  о   садржају наведених писма, односно протесне ноте  Републике Хрватске, Комисија 
је,  имајући у виду да  нема пословничке могућности  за даље  радње о наведеном закону који је усвојио 
Представнички дом,  примила је к знању  њихове садржаје.  
Једногласно је закључ ено да се  о наведеном обавијести Колегијум Представничког дома с молбом да о 
заузетом ставу обавијесте члана предсједништва БиХ  Жељка Комшића. 
 
ц)  Информисање чланова Комисије о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о  
      царинској тарифи Босне и Херцеговине, који је  МСТЕОБиХ упутио 16.04.2009. године  
      Управном одбору УИОБиХ, ради одобрења  
 
Министарство спољне трговине и економских односа, на основу закључка са 44. сједнице 
Представничког дома  Парламентарне скупштине БиХ, одржане 21.  јануара 2009. године, задужено је 
да у сарадњи са СТКВиХ сачини  листу производа према потребама и других произвођача и 
прерађивача из области пољопривредне производње, металне и текстилне индустрије и сл. који имају 
потребу за добијање олакшица, без плаћања царине за увоз одређених квота сировине с циљем 
подстицаја и конкурентности домаће производње. 
У име МСТЕОБиХ, Шефика Тутунџић  истакла је да су од 61  поднесена захтјева произвођача металне 
и текстилне индустрије за увоз репроматеријала 33 оправдана, која су обрађена и достављена 16. 04. 
2009. године УОУИОБиХ и ДЕИБиХ ради добијања одобрења, односно мишљења  о предложеним 
измјенама и допунама наведеног закона,  а само  је Канцеларија за законодавство Савјета министара 
БиХ извршила своју обавезу 
Комисија је, имајући у виду наведено,  једногласно  з а к љ у ч и л а  да упути ургенцију: 
Управном одбору УИОБиХ и Дирекцији за европске интеграције да у најкраћем року доставе 
одобрење, односно мишљење Министарству спољне трговине и економских односа БиХ о 
предложеним измјенама и допунама Закона  о царинској тарифи Босне у Херцеговине ради даље 
процедуре утврђивања коначног текста и  достаљања  на разматрање и усвајање  Парламентарној 
скупштини БиХ. 
 О наведеном закључку потребно је обавијестити Колегијум  Представничког дома. 
 
 д)  Забиљешка са састанка одржаног 07.05.2009. године у Сарајеву с представницима клубова  
узгајивача и љубитеља босанског бика и представницима Канцеларије за ветеринарство  БиХ  
 
Састанак је одржан 0 7.05.2009. с представницима клубова  узгајивача и љубитеља босанског бика и 
представницима Канцеларије за ветеринарство БиХ  поводом представке коју су упутили e-mailom 
Комисији за спољну трговину и царине ради давања подршке за хитно доношење подзаконских аката 
којим ће бити дозвољено одржавање традиционалних босанских корида. 
Секретар Комисије дала је потребна објашњења и истакла сљедеће: 
 
  1. Комисији  је предложено да усвоји  закључак предложен на састанку, а који гласи:   „Задужује се  
Канцеларија за ветеринарство БиХ да у сарадњи с представницима клубова, узгајивача босанског бика, 
изради и  Министарству спољне трговине и економских односа БиХ  предложи доношење правилника 
којим ће бити регулисано традиционално такмичење бикова-корида“. 
 
2. Предлог закона о заштити и добробити животиња и амандмане на закон  разматрале су 
уставноправне комисије, као надлежне, а Парламентарна скупштини БиХ га је усвојила и ступио  је на 
снагу 08.04.2009. године. Одредбом члана 4. Закона посебно се забрањује борба бикова, те није било у 
надлежности  Комисије за спољну трговину и царине да разматра наведену материју.  
  
3. Закључком Дома народа ПСБиХ задужени су Савјет министара БиХ, ресорно министарство и 
Канцеларија за ветеринарство да у подзаконским актима наведеног закона дозволе организовање 
традиционалног такмичења бикова; и да Савјет министара БиХ сагледа аспект традиционалног 
такмичења и традиционалних манифестација те покрене измјене Закона о заштити и добробити 
животиња.  
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4. Канцеларија за ветеринарство БиХ је 30.04.2009. године заинтересованим удружењима узгајивача и 
љубитеља босанског бика  упутила инструкцију како и на који начин би се могло одобрити одржавање 
традиционалних корида у БиХ. 
 
  На основу  додатних  информација и образложења представника Канцеларије за ветеринарство БиХ,  
Комисија је примила к знању  забиљешку са састанка  те закључила да  обустави даљи рад.  
 
Сједница је завршена у  16.30 часова. 
 
 
 
 
Секратар Комисије                                                                                          Предсједавајући Комисије 
  Емира Чешљар                                                                                                   Славко Јовичић 

   


